
ZÁPIS Č. 7/2005 (163) 
Z VÝJEZDNÍHO ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT  

KONANÉHO VE DNECH  19. AŽ 21. ZÁŘÍ  2005 
V HOTELU ZETOCHA V HEVLÍNĚ 

 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 14 senátorů) 
 
Omluveni:   Božek/FAST, Švec/FIT, Omelková/FCH, Nový/FA, Kvintus/FA 
   Armutidisová/FaVU, Novotný/FaVU 
 
Hosté:    rektor Vrbka, prorektoři Rais, Kazelle, Švec, kvestor Kotek,  
   kancléřka Vanýsková 
 
ÚVOD: 
Výjezdního zasedání se za AS VUT zúčastnilo 11 členů KAP a 3 členové SK AS VUT, jednání byla 
velmi náročná a dlouhá. Pro rychlou a efektivní práci byly všechny projednávané dokumenty 
promítány a v revizním režimu průběžně upravovány.  
 
 

ZASEDÁNÍ AS VUT DNE 19. 9. 2005 (12:30 HOD. – 23:00 HOD.) 
 

 DLOUHODOBÝ ZÁMĚR VUT NA OBDOBÍ 2006 AŽ 2010  
      A AKTUALIZACE DZ VUT PRO ROK 2006 

Jednání AS VUT zahájil předseda AS VUT doc. Zbořil, jediným bodem zasedání dne 19. 9. 2005 bylo 
projednání Dlouhodobého záměru VUT na období 2006 až 2010 a Aktualizace Dlouhodobého záměru 
VUT pro rok 2006. Oba dokumenty připravila pracovní komise, složená ze zástupců fakult a dalších 
součástí VUT, pod vedením prorektora Raise.   

Dokumenty DZ VUT na období 2006 až 2010 a Aktualizace DZ VUT pro rok 2006 byly rozeslány 
všem členům AS VUT E-mailem dne 12. 9. 2005. Na dnešním zasedání byly za účasti rektora Vrbky 
a prorektora Raise podrobně diskutovány a projednány.  

Zasedání týkající se dlouhodobého záměru řídila předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková. Během 
jednání byla vznesena celá řada připomínek, zásadní připomínky však byly pouze dvě a týkaly se: 
 požadavku AS VUT na doplnění ekonomických rozvah, především u návrhu nových centrálních 

součástí VUT; 
 nedostatečně zpracované části týkající se tvůrčích činností.  

Po dlouhém a vyčerpávajícím jednání Akademický senát VUT přijal následující závěr. 

ZÁVĚR: 

Akademický senát VUT podrobně projednal Dlouhodobý záměr VUT na období 2006 až 2010 
a Aktualizaci Dlouhodobého záměru VUT pro rok 2006 a dospěl ke stanovisku, že při projednávání 
nedošlo k zásadním problémům, za nedostatečně zpracovanou je však nutné považovat část týkající se 
tvůrčích činností. AS VUT proto požádal prorektora Raise a kvestora Kotka o dopracování této části.  

Rektor Vrbka i prorektor Rais akceptovali veškeré připomínky členů AS VUT, které budou 
zapracovány do obou dokumentů a následně rozeslány členům Akademického senátu VUT, členům 
Vědecké rady VUT a členům Správní rady VUT. AS VUT zaujme k oběma dokumentům konečné 
stanovisko na svém zasedání dne 11. 10. 2005, s přihlédnutím k připomínkám VR VUT a SR VUT.   
 
 
 
 



ZASEDÁNÍ AS VUT DNE 20. 9. 2005 (9:00 HOD. – 19:00 HOD.) 
 
Větší část zasedání dne 20. 9. 2005 byla věnována ekonomickým záležitostem, ve zbývající části 
odpoledne byly projednávány legislativní záležitosti. Ekonomickou část jednání řídil předseda EK AS 
VUT Dr. Popela, legislativní předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková.  
 
 

 PROJEDNÁVÁNÍ ROZPOČTŮ DALŠÍCH SOUČÁSTÍ VUT  
 
 Rozpočet KaM 

Rozpočet KaM byl rozeslán všem členům EK AS VUT E-mailem dne 12. 9. 2005. Na zasedání EK 
AS VUT dne 13. 9. vzali členové komise na vědomí předložení rozpočtu KaM a doporučili jej 
projednat na  výjezdním zasedání AS VUT v Hevlíně. Na dnešním zasedání členové EK AS VUT 
konstatovali, že předložený rozpočet KaM nesplňuje požadavky formulované v dopise předsedy EK 
ze dne 31. 8. 2005, zejména body 2 a 3 („Tabulková úprava rozpočtu musí odpovídat požadavkům 
uvedeným v dopise předsedy AS VUT ze dne 16. 4. 2005...“ a „Výčet činností určující řádkovou 
úpravu tabulek rozpočtu musí odpovídat platnému předpisu součásti, ve kterém je výčet činností 
součásti uveden“), proto jej k dnešnímu datu nedoporučuje AS VUT ke schválení. AS VUT toto 
stanovisko EK AS VUT, po podrobnějším seznámení s předloženým rozpočtem KaM, akceptoval.  

 Rozpočet Ústřední knihovny 
Rozpočet Ústřední knihovny byl rozeslán členům EK AS VUT E-mailem dne 5. 9. 2005. Členové EK 
na svém zasedání dne 13. 9. 2005 projednali tento rozpočet se závěrem, že tabulky nejsou 
v požadovaném formátu a obsahují čísla, která nelze ve schváleném Rozpočtu VUT pro rok 2005 bez 
dalšího vysvětlení dohledat. Proto doporučili, aby rozpočet ÚK byl uveden do souladu s požadavky 
dopisů předsedy AS VUT doc. Zbořila ze dne 16. 4. 2005 a předsedy EK AS VUT ze dne 31. 8. 2005.  
Upravenou verzi rozpočtu ÚK obdržel předseda EK AS VUT Dr. Popela E-mailem dne 18. 9. 2005. 
Členům EK AS VUT byla tato verze předložena na dnešním zasedání. Po shlédnutí předloženého 
rozpočtu členové EK předběžně konstatovali, že rozpočet odpovídá požadavku stanovenému v dopise 
předsedy AS VUT ze dne 16. 4. 2005. Kvestor Kotek sdělil, že čísla jsou vyšší v porovnání se 
schváleným Rozpočtem VUT na rok 2005 z toho důvodu, že v předpokládaném rozpočtu nebyl 
uveden rozvojový projekt, který ÚK obdržela dodatečně. Členové EK v další diskusi konstatovali, že 
přehled činností byl korektně převzat z Organizačního řádu ÚK a v této souvislosti upozornili na 
zpětnou vazbu při přepracování organizačních řádů dalších součástí (v organizačním řádu by měly být 
uvedeny pouze ty činnosti, které další součásti vykonávají). Ekonomická komise AS VUT předběžně 
vyjádřila názor, že zatím nemá k předloženému rozpočtu Ústřední knihovny, verzi ze dne 19. 9. 2005, 
připomínky, avšak vzhledem k tomu, že s touto verzí rozpočtu byla seznámena až na dnešním 
zasedání, své definitivní stanovisko zaujme na svém příštím řádném zasedání. EK AS VUT 
poděkovala kvestoru Kotkovi za jeho zásadní roli při přepracování rozpočtu ÚK dle připomínek členů 
EK. AS VUT s vyjádřením EK AS VUT souhlasil.  

 Rozpočet Rektorátu VUT 
Rozpočet Rektorátu VUT předložil kvestor Kotek na dnešním zasedání v Hevlíně, přednesl k němu 
podrobný komentář a průběžně odpovídal na jednotlivé dotazy členů AS VUT. V diskusi členové EK 
požádali kvestora o prošetření, zda není navýšení prostředků na provoz a rozvoj SAPu uvedeno ještě 
jednou v souvislosti s navýšením finančních prostředků pro CVIS a dále doporučili, aby do rozpočtu 
Rektorátu VUT byla vložena položka „Náklady na restrukturalizaci“ (na vypracování a oponování 
projektu, na vyhotovení síťového grafu postupu organizačních změn, na mzdové prostředky 
související s rekvalifikací, či doplnění kvalifikace pracovníků). Členové EK doporučili výše uvedený 
požadavek na vypracování oponovaného projektu restrukturalizace Rektorátu VUT zahrnout do 
Aktualizace DZ VUT pro r. 2006 a doporučili s projektem seznámit všechny fakulty a nový 
Akademický senát VUT. Další diskuse členů EK se týkala vyžádané analýzy mezd dalších součástí, 
kterou obdrželi E-mailem dne 12. 9. 2005. Kvestor Kotek sdělil, že průměrné mzdy Rektorátu VUT 
jsou ovlivněny především příjmy zaměstnanců CVIS. Členové Ekonomické komise AS VUT 
konstatovali, že rozpočet Rektorátu VUT odpovídá požadavkům, avšak vzhledem k tomu, že jej 
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obdrželi až na dnešním zasedání, vyjádří se k tomuto rozpočtu až na svém příštím zasedání. AS VUT 
s tímto rozhodnutím EK AS VUT opět souhlasil. 

 Rozpočet CVIS 
Rozpočet CVIS byl rozeslán členům EK AS VUT E-mailem dne 9. 6. 2005. Členové EK na svém 
minulém zasedání dne 13. 9. 2005 požádali o zapracování následujících připomínek:  

1. Dle dopisu předsedy EK Dr. Popely ze dne 31. 8. 2005, bod 7, je třeba doplnit údaje 
o rozpočtování dalších prostředků, se kterými CVIS hospodaří; 

2. Dle zápisu ze zasedání EK AS VUT č. 2/2005 ze dne 19. 1. 2005: „Prozatím byla zpracována 
pracovní písemná verze plánu činností a čerpání v rozpočtu CVIS na r. 2005, která bude 
dokončena a po konzultaci v zastoupení kvestora s Ing. Kotkem rozeslána všem členům EK a 
AS VUT“ EK AS VUT žádá o zaslání této aktualizované verze plánu činností a čerpání, 
protože zahrnuje žádaná zdůvodnění – viz bod 8 dopisu předsedy EK AS VUT ze dne 31. 8. 
2005.   

3. EK AS VUT žádá aplikovat závěry EK AS VUT uvedené v dopise předsedy EK ze dne 31. 8. 
2005 i na další navazující tabulky rozpočtu CVIS (předložené tabulky nejsou zpracovány 
podle činností CVIS, ale podle finančních zdrojů).  

Nová verze rozpočtu CVIS upravená na základě požadavků ekonomické komise byla předložena 
členům EK na dnešním zasedání. Z krátké diskuse vyplynulo, že výše uvedené připomínky členů EK 
budou prodiskutovány na příštím zasedání této komise, až se členové EK řádně seznámí s aktualizací 
předloženého rozpočtu CVIS. Na příští jednání EK bude přizván ředitel CVIS. AS VUT neměl 
k tomuto rozhodnutí EK žádné připomínky. 

 Rozpočet Nakladatelství VUTIUM 
Rozpočet Nakladatelství VUTIUM, který byl předložen členům EK AS VUT písemně dne 13. 6. 2005, 
byl projednáván na zasedáních EK dne 28. 6. 2005 a podrobně za účasti ředitelky Dr. Mizerové dne 
13. 9. 2005. Na základě řady připomínek členů EK bylo doporučeno rozpočet přepracovat. Nová verze 
rozpočtu Nakladatelství VUTIUM byla předložena členům EK na dnešním zasedání. Kvestor Kotek 
odpověděl na dotazy členů EK, týkající se zejména členění předloženého rozpočtu. Po krátké diskusi 
EK požádala kvestora, aby se vzhledem k přetrvávajícím problémům s předkládaným rozpočtem 
Nakladatelství VUTIUM podílel na jeho zpracování ve formě požadované dopisem předsedy AS VUT 
ze dne 16. 4. 2005 a specifikovaných připomínek členů EK sdělených dopisem předsedy EK  dne 31. 
8. 2005 (viz bod 9 „Pokud jsou částky uvedené v rozpočtu (zejména příjmy z dotace VUT) využívány 
pro aktivity dalších součástí, případně fakult, je třeba uvést podrobné kvantitativní údaje...“.). EK AS 
VUT v této souvislosti požádala o doplnění kalkulace jednotlivých kategorií dle položek Edičního 
plánu VUT a doporučila, aby v rozpočtu nebyla uvedena odvolání na neplatné činnosti uvedené 
v Organizačním řádu Nakladatelství VUTIUM. AS VUT se stanoviskem EK vyslovil souhlas, požádal 
o informaci o složení Ediční rady VUT a doporučil, aby do Ediční rady VUT byl jmenován zástupce 
AS VUT.  

 Rozpočet ÚSI 
Členové EK obdrželi E-mailem dne 18. 5. 2005 první verzi rozpočtu ÚSI, dne 9. 6. 2005 na základě 
požadavku EK podrobnější komentář, a dne 8. 9. 2005 poslední upřesněnou verzi rozpočtu. Tato verze 
rozpočtu ÚSI byla projednávána na zasedání EK dne 13. 9. 2005, za účasti ředitele ÚSI prof. Bradáče 
a JUDr. Kleduse. Na tomto jednání byli zástupci ÚSI seznámeni s připomínkami EK AS VUT, které 
byly následně vzájemně prodiskutovány. Po krátké diskusi na dnešním zasedání AS VUT pověřili 
členové EK svého předsedu, aby se spojil se zástupci ÚSI a sdělil jim, že EK nedoporučí AS VUT 
jejich rozpočet ke schválení, dokud nepředloží smlouvy ÚSI s příslušnými fakultami (FAST a FSI) 
týkající se hrazení poskytované výuky na základě kalkulace mezd. Předseda EK se spojí se zástupci 
FAST, FSI a ÚSI  a požádá je, aby smlouvy byly předloženy nejpozději do zasedání AS VUT dne 
11. 10. 2005. 
 

 ZÁVĚR A DOPORUČENÍ EK AS VUT 
EK AS VUT s přihlédnutím ke způsobu a kvalitě předkládaných rozpočtů dalších součástí VUT 
doporučuje vedení VUT, aby zvážilo úroveň zařazení těchto středisek v organizační struktuře, 

 3



konkrétně, aby se z úrovně hospodářských středisek staly středisky nákladovými. Tím by byl splněn 
požadavek, aby místo vzniku nákladů bylo i místem odpovědnosti a zároveň by byla zabezpečena 
i možnost kontrolovat jejich oprávněnost a výši. Jedná se především o CVIS, VUTIUM a ÚK. Toto 
doporučení bylo schváleno hlasováním přítomných členů EK AS VUT. AS VUT se k tomuto 
doporučení EK nevyjádřil a vyčká s případným stanoviskem až na své poslední zasedání.  

 
 PROJEDNÁVÁNÍ LEGISLATIVNÍCH ZÁLEŽITOSTÍ  

 
 Dodatek č. 2 ke Statutu VUT včetně aktualizace Přílohy č. 1 ke Statutu VUT 

První verze Dodatku č. 2 ke Statutu VUT byla rozeslána všem členům AS VUT E-mailem dne 20. 7. 
2005 a obsahovala pouze: 

 změnu popisu řetězu kvestora v Příloze č. 1, 
 doplnění akreditovaného studijního programu do seznamu FAST v Příloze č. 2, 
 doplnění názvů pro obchodní styk fakult a dalších součástí v Příloze č. 5  a 6.   

Doc. Zbořil informoval členy AS VUT, že na zasedání KR dne 6. 9. 2005 předal děkanům a ředitelům 
dalších součástí tento dodatek v tištěné formě a požádal je o písemný souhlas se změnami Příloh č. 5 a 
č. 6  – správnosti příslušných názvů fakult a dalších součástí pro obchodní styk. Do dnešního dne 
názvy odsouhlasily tyto fakulty a další součásti: FAST, FEKT, FIT, FP, FA, FaVU, CEVAPO, CVIS, 
CESA, KaM, VUTIUM, Rektorát a ÚK (zatím chybí FSI, FCH a ÚSI).  
Na zasedání LK dne 13. 9. 2005 seznámil doc. Zbořil členy komise s připravovanou aktualizací celé 
Přílohy č. 1 – Symboly VUT a doporučil zařadit tuto změnu do již předloženého Dodatku č. 2 ke 
Statutu VUT. Následně členové LK prošli celé nové znění Přílohy č. 1 ke Statutu VUT a doporučili 
provést několik drobných změn, které byly do dokumentu vyznačeny v revizním režimu. Dále LK AS 
VUT doporučila, aby logomanuály fakult a dalších součástí byly uloženy jak na fakultách a dalších 
součástech, tak na sekretariátě rektora. Aktualizovanou Přílohu č. 1 ke Statutu VUT doc. Zbořil 
upravil na základě výsledku zasedání LK a následně byla rozeslána E-mailem dne 16. 9. 2005 všem 
členům AS VUT a vedení VUT k připomínkování.  
Na dnešním zasedání členové AS VUT po společném shlédnutí poslední verze aktualizované Přílohy 
č. 1 ke Statutu VUT konstatovali, že ve vyobrazených symbolech byly provedeny dvě dílčí změny, 
a to u Nakladatelství VUTIUM a Ústřední knihovny. V této souvislosti kvestor Kotek upozornil na 
nutnost prověřit nakládání s autorskými právy k symbolům VUT a jeho součástí.  
Dále byla členy AS VUT rovněž diskutována otázka používání jiných symbolů v rámci působnosti 
jednotlivých útvarů na VUT. AS VUT pověřil legislativní komisi, aby požádala JUDr. Králíka 
o stanovisko k této problematice  
Nové znění Přílohy č. 1 ke Statutu VUT bude rozesláno děkanům fakult a ředitelům dalších součástí 
k odsouhlasení. Na závěr členové AS VUT konstatovali, že nemají k Dodatku č. 2 ke Statutu VUT 
včetně aktualizované Přílohy č. 1 ke Statutu VUT ze dne 16. 9. 2005 žádné připomínky, a bylo 
přistoupeno k hlasování o schválení.   
Návrh na usnesení:  
Akademický senát VUT projednal a schválil Dodatek č. 2 ke Statutu VUT v Brně ze dne 20. 7. 2005, 
včetně nového znění Přílohy č. 1 ke Statutu VUT ze dne 16. 9. 2005.   
Hlasování:  
Pro – 13 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 

UAS 1 
Akademický senát VUT projednal a schválil Dodatek č. 2 ke Statutu VUT v Brně ze dne 20. 7. 2005, 
včetně nového znění Přílohy č. 1 ke Statutu VUT ze dne 16. 9. 2005.   
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 Změna Přílohy č. 1 ke Statutu FCH  

Předsedkyně LK doc. Lhotáková informovala o zasedání LK AS VUT dne 13. 9. 2005, které se týkalo 
změny Statutu FCH. Návrh AS FCH na změnu Statutu FCH – Přílohy č. 1 byl rozeslán všem členům 
AS VUT E-mailem dne 20. 7. 2005. LK dne 13. 9. nedoporučila navrhovanou změnu s odvoláním na 
článek 40 odst. 2 Statutu VUT, který specifikuje osoby, které mohou taláry užívat a na článek 41 odst. 
4 písm. a) a b), dle kterého mohou být rozhodnutím rektora nebo děkana taláry zapůjčeny.  
Vzhledem k tomu, že na dnešním zasedání senátu nebyly k doporučení LK AS VUT vzneseny žádné 
připomínky, hlasoval AS VUT o následujícím návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení:  
Akademický senát VUT souhlasí s doporučením LK AS VUT týkajícím se předloženého návrhu AS 
FCH na změnu Statutu FCH – Přílohy č. 1 a předložený návrh neschvaluje s odvoláním na článek 40 
odst. 2 a článek 41 odst. 4 písm. a) a b) Statutu VUT.  
Hlasování: 
Pro – 13 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se – 1 hlas 

UAS 2 
Akademický senát VUT souhlasí s doporučením LK AS VUT týkajícím se předloženého návrhu AS 
FCH na změnu Statutu FCH – Přílohy č. 1 a předložený návrh neschvaluje s odvoláním na článek 40 
odst. 2 a článek 41 odst. 4 písm. a) a b) Statutu VUT.  
 
 Vzor statutu dalších součástí VUT 

Vzor statutu dalších součástí VUT, který zpracoval JUDr. Králík, byl rozeslán všem členům AS VUT 
E-mailem dne 20. 7. 2005. Na dnešním zasedání členové AS VUT prošli celý dokument a na základě 
vznesených připomínek v něm provedli malé úpravy. Poté AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na 
usnesení. 
Návrh na usnesení:  
Akademický senát VUT projednal vzor statutu dalších součástí VUT navržený JUDr. Králíkem 
a doporučuje ředitelům všech dalších součástí, aby podle tohoto vzoru vypracovali (upravili, doplnili) 
statuty svých součástí, včetně jeho nedílné přílohy – organizačního řádu. AS VUT žádá o zaslání 
těchto statutů do 30. 9. 2005 na adresu tajemnice AS VUT Cardové cardova@ro.vutbr.cz. Při jednání 
o blokovaných finančních částkách na posledním zasedání AS VUT dne 11. 10. 2005 bude k dodaným 
statutům přihlédnuto.  
Hlasování: 
Pro – 13 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 

UAS 3 
Akademický senát VUT projednal vzor statutu dalších součástí VUT navržený JUDr. Králíkem 
a doporučuje ředitelům všech dalších součástí, aby podle tohoto vzoru vypracovali (upravili, doplnili) 
statuty svých součástí, včetně jeho nedílné přílohy – organizačního řádu. AS VUT žádá o zaslání 
těchto statutů do 30. 9. 2005 na adresu tajemnice AS VUT Cardové cardova@ro.vutbr.cz. Při jednání 
o blokovaných finančních částkách na posledním zasedání AS VUT dne 11. 10. 2005 bude k dodaným 
statutům přihlédnuto.  
 
 Směrnice rektora č. 37/2005 „Uplatnění a ochrana práv průmyslového vlastnictví“ 
Členové AS VUT vznesli řadu závažných výhrad a připomínek ke Směrnici rektora č. 37/2005, kterou 
zpracoval Útvar transferu technologií VUT. AS VUT po seznámení se s těmito připomínkami hlasoval 
o následujícím návrhu na usnesení.  
Návrh na usnesení: 
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Akademický senát VUT doporučuje rektorovi VUT, aby s okamžitou platností pozastavil platnost 
Směrnice rektora č. 37/2005 „Uplatnění a ochrana práv průmyslového vlastnictví“ ze dne 29. 7. 2005, 
z důvodu závažných formálních a věcných nedostatků. 
Hlasování:  
Pro - 13 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 

UAS 4 
Akademický senát VUT doporučuje rektorovi VUT, aby s okamžitou platností pozastavil platnost 
Směrnice rektora č. 37/2005 „Uplatnění a ochrana práv průmyslového vlastnictví“ ze dne 29. 7. 2005, 
z důvodu závažných formálních a věcných nedostatků. 
 
 Žádosti  děkana FaVU a ředitele ÚSI o změnu článku 37 Statutu VUT –  „Hostující profesor“ 

Žádost děkana FaVU Spielmanna na změnu článku 37 Statutu VUT, týkající se postavení hostujícího 
profesora, byla rozeslána všem členům AS VUT E-mailem dne 16. 9. 2005.  LK AS VUT projednala 
žádost děkana FaVU na svém zasedání dne 13. 9. 2005 s tím, že tuto změnu nedoporučila AS VUT ke 
schválení. Důvod byl stejný s důvodem, který na předcházejícím zasedání vedl LK dne 13. 7. 2005 
k nedoporučení stejné žádosti ředitele ÚSI prof. Bradáče. Článek 37 Statutu VUT byl před jeho 
změnou dlouho a důkladně projednáván a k novému znění nebyly vzneseny žádné připomínky.   
Důvody, které vedly AS VUT ke změně článku 37 Statutu VUT byly zejména následující:  
 Nebylo jednoznačně stanoveno, kdo a jak měl posuzovat, zda pracovník splňuje podmínky pro 

přiznání postavení „hostujícího profesora“. 
 Podmínky „hostujícího profesora“ splňovali podle původního znění článku (po změně pracovních 

smluv z dob neurčitých na doby určité) prakticky všichni habilitovaní akademičtí pracovníci VUT. 
 Označení „hostující profesor“ nevyjadřuje dostatečně rozdíl od řádného profesora, který byl 

jmenován na základě úspěšného profesorského řízení. Hostující profesor, který nebyl takto 
jmenován, by pak mohl, třeba neúmyslně a bez znalosti skutečného stavu věci, používat 
neoprávněně akademický titul „prof.“, a to dokonce i po ukončení působení na VUT.  

Po krátké diskusi členové AS VUT vyjádřili souhlas s názorem LK AS VUT na zamítnutí žádostí 
děkana FaVU i ředitele ÚSI Bradáče o změnu článku 37 Statutu VUT a hlasovali o následujícím 
návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT neschvaluje žádosti děkana FaVU a ředitele ÚSI na změnu článku 37 Statutu 
VUT, týkající se postavení hostujícího profesora.  
Hlasování:  
Pro – 14 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 

UAS 5 
Akademický senát VUT neschvaluje žádosti děkana FaVU a ředitele ÚSI na změnu článku 37 Statutu 
VUT, týkající se postavení hostujícího profesora.  
 
 Návrh na změnu postavení ÚSI na vysokoškolský ústav 

Návrh na změnu postavení ÚSI na vysokoškolský ústav byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem 
dne 6. 9. 2005. Návrh byl již rektorem VUT předběžně předložen dříve a byl projednán na zasedání 
AS VUT dne 12. 10. 2004 (viz zápis z AS VUT č. 7/2004). AS VUT tehdy požádal o některé 
doplňující údaje, týkající se zejména ekonomické oblasti.  
LK AS VUT na svém zasedání dne 13. 9. 2005 jmenovala zpravodajem pro projednávání této 
záležitosti Ing. Groligovou a doporučila návrh projednat na výjezdním zasedání AS VUT v Hevlíně. 
Ing. Groligová po důkladném prostudování předložených materiálů zpochybnila koncepci ÚSI 
uvedenou v navrhovaném Statutu a Organizačním řádu ÚSI, která by s přihlédnutím k současnému 
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personálnímu obsazení znamenala v této podobě značné rozšíření činností ÚSI, duplicity s FP, FAST 
a FSI a značné finanční náklady. Sdělení ředitele ÚSI prof. Bradáče, že náplní ekonomického odboru 
bude pouze ekonomická činnost zajišťující chod ústavu, také neodpovídá náplni uvedené ve Statutu 
ÚSI. Podobné připomínky k náplni jednotlivých odborů ÚSI byly vzneseny i z FSI a FAST. 
Následovala dlouhá diskuse členů AS VUT za účasti rektora a prorektorů Kazelle a Švece. V diskusi 
se AS VUT ztotožnil s názorem Ing. Groligové, že při současném personálním obsazení ÚSI by změna 
podle navrhované organizační struktury vyžadovala značné finanční prostředky, o kterých se 
důvodová zpráva nezmiňuje, a proto hlasoval o zamítavém návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT projednal návrh na změnu postavení ÚSI na vysokoškolský ústav ze dne 6. 9. 
2005 a po projednání předložených dokumentů dospěl k závěru předložený návrh v této podobě 
zamítnout.  
Hlasování: 
Pro – 14 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování 

UAS 6 
Akademický senát VUT projednal návrh na změnu postavení ÚSI na vysokoškolský ústav ze dne 6. 9. 
2005 a po projednání předložených dokumentů dospěl k závěru předložený návrh v této podobě 
zamítnout.  
 
Na závěr dnešního zasedání AS VUT proběhla rekapitulace všech projednávaných bodů včerejšího 
a dnešního jednání  AS VUT za vzájemné diskuse se všemi přítomnými členy vedení VUT.  
 
 

ZASEDÁNÍ AS VUT  DNE 21. 9. 2005 (9:00 HOD – 12:00 HOD.) 
 

Předseda AS VUT doc. Zbořil předložil k diskusi problémy, které by měl řešit, resp. projednat ještě 
současný AS VUT a problémy, které by neměl opomenout nový AS VUT. Během diskuse byl 
vytvořen následující předběžný výčet, který může být na dalších jednáních komisí i na posledním 
zasedání AS VUT ještě doplňován.  

Legislativní záležitosti: 
 Současný senát by měl ještě projednat: 

 Dlouhodobý záměr VUT na roky 2006 až 2010 a jeho aktualizaci na rok 2006, 
 žádost AS FIT o změnu Volebního a jednacího řád AS FIT (elektronické volby) – LK AS VUT 

tuto žádost doporučila dne 13. 7. 2005 AS VUT ke schválení, 
 nová znění vnitřních předpisů FaVU (po dokončení legislativní komisí AS FaVU),  
 nová znění vnitřních předpisů dalších součástí dle vzoru doporučeného na výjezdním zasedání,  
 zpracovat přehled projednané legislativy – výčet schválených dokumentů a vnitřních předpisů 

(zpracuje LK AS VUT).  
 Nový senát by měl: 

 spolupracovat na aktualizaci RR č. 14/2001 „Interní ocenění výkonu ve vzdělávací činnosti“,  
 při jednání o zřízení celoškolských ústavů (například Ústavu jazyků) prosazovat společný 

průměrný koeficient. 

Bylo konstatováno, že LK AS VUT na sebe z velké části převzala odpovědnost za veškerou 
problematiku týkající se nových znění a změn vnitřních předpisů VUT, včetně jejich vyvěšování na 
internetových stránkách. Upravovala i předložené návrhy na změny fakultních vnitřních předpisů,  
které často nebyly zpracovány příliš kvalitně.  
AS VUT považuje za varující nedocenění důležitosti legislativy na VUT, a s tím související 
nedocenění práce LK AS VUT. 
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Ekonomické záležitosti: 
 Současný senát by měl ještě projednat: 

 uvolnění/převedení blokovaných prostředků dalších součástí; 
 rozpuštění rezervy finančních prostředků AS VUT; 
 žádost děkana FEKT o schválení příspěvku z rezervy AS VUT na inovaci robotů Ro Bohemia; 
 předloženou analýzu mezd dalších součástí; 
 informaci o hospodaření právnických osob v nichž má VUT spoluúčast; 
 informaci o spoluúčasti VUT v různých spolcích a o poplatcích za členství. 

 Nový senát by měl:  
 spolupracovat při přípravě nových pravidel pro tvorbu rozpočtu pro r. 2006; 
 zkontrolovat skutečný stav rozpočtu VUT za rok 2005, včetně rozvojových a jiných projektů, na 

základě hevlínských tabulek (začátkem roku 2006, před schvalováním rozpočtu na rok 2006); 
 získat přehled členství studentů v různých organizacích a přehled získaných certifikací (cestou 

děkanů a fakultních pracovišť); 
 posílit úlohu kontroly AS VUT ve Stavební komisi VUT; 
 požádat rektora o jmenování zástupce AS VUT do Ediční rady VUT.  

Rada vysokých škol: 
 Současný senát by ještě měl: 

 rozeslat dopis z Agentury RVŠ, týkající se ustavení Rady vysokých škol pro funkční období 
2006 až 2008, předsedům akademických senátů všech fakult VUT. 

 Nový senát by měl: 
 jmenovat delegáty do RVŠ na svém ustavujícím zasedání dne 25. 10. 2005, nejpozději na 

zasedání AS VUT dne 8. 11. 2005, po volbě kandidáta na jmenování rektorem. 

Důležité kauzy: 
 Nový senát by měl: 

 sledovat další pokračování kauzy bývalých studentů Fakulty architektury VUT (Snášel versus 
Slezák, Hirnšál, Laštovička).  

 
 
 
 Příští zasedání EK AS VUT se bude konat v úterý 27. 9. 2005 v 9:00 hodin v zasedací místnosti 

rektora VUT.  

 Příští zasedání LK AS VUT se bude konat v úterý dne 4. 10. 2005 v 8:30 hod – na programu 
jednání bude DZ VUT a jeho aktualizace a předložené vnitřní předpisy dalších součástí. 

 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 11. října  2005 v 9:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 

 

 

 

               Ing.  Jaroslav Švec                                                      Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
   předseda Studentské komory AS VUT                                                 předseda AS VUT v Brně 

             ze zasedání byl  omluven      
 

Zapsala: Jarmila Cardová    
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